江苏财经职业技术学院外国留学生突发事件应急处理预案
为有效预防、及时控制和消除留学生突发事件的危害，保障在校外国留学生身心健康和生命安全，维护正常的校园秩序，营造良好育人环境，根据高校安全工作的有关要求，结合本校实际，特制定本预案。

第一条  本预案所称“外国留学生突发事件”主要是指危及外国留学生身心健康和生命安全的突发性意外事件，如留学生自杀、自残、自虐性事件，留学生离校出走或失踪事件，留学生打架或群殴事件，留学生重大失窃事件，留学生发生交通意外或其他重大恶性事故，留学生宿舍发生火灾事件，留学生突发性疾病、食物中毒或发生群体性流行疾病等事件。

第二条  本预案是学校处理外国留学生突发事件的主要依据。
第三条  学校一旦发生外国留学生突发事件，应立即启动应急处理预案，全力投入突发事件的处理工作。
第四条  外国留学生突发事件应急处理原则
在留学生突发事件的处理方面要着手建立好预警制度、及时报告制度、先期处理制度、善后工作制度。遵循预防为主、常备不懈的方针，贯彻统一领导、分级负责、反应及时、措施果断的原则。

第五条  学校成立外国留学生突发事件应急指挥领导小组，由分管留学生工作的校领导任组长，具体成员由党办、校办、合作交流处、保卫处、学生处、后勤管理等部门的有关负责人组成。办公室设在合作交流处。
外国留学生突发事件应急指挥领导小组的主要职责：
1．了解和掌握留学生突发事件的情况，控制局面，阻止事态发展，并研究突发事件处理的具体策略；
2．组织和指挥各方面力量处理突发事件，并及时将重大恶性突发事件向上级主管部门汇报；
3．密切配合医疗、防疫、公安等机构对事故的处理；
4．负责事件的调查和善后处理工作；
5．总结事件教训，提出整改措施。

第六条  外国留学生突发事件的应急处理
1．留学生自杀、自残、自虐性事件的处理
 (1)留学生发生自杀、自残、自虐性事件，知情人员除立即实施救治外，还应及时将情况报告班主任或辅导员；
 (2)班主任或辅导员获悉情况后，应立即向分管领导汇报，并在第一时间赶到现场，组织人员及时将伤员送至校医院或市区医院；合作交流处应在第一时间将情况报告学校突发事件应急指挥领导小组；
 (3)合作交流处应及时将情况通知留学生家长及所在国使领馆，并做好家长和使领馆来校的接待和安抚工作；
 (4)学校留学生突发事件应急指挥领导小组立即组织有关职能部门开展调查，必要时应配合公安机关做好情况不明的案件的侦查工作。

2．外国留学生离校出走或失踪事件的处理
 (1)留学生擅自离校后，知情人员应及时将情况报告班主任或辅导员；
 (2)班主任或辅导员在获悉留学生擅自离校的情况后，应立即向分管领导汇报，并及时进行调查了解；对去向不明的留学生应立即组织查找，及时查明该留学生的去向；
 (3)在无法查明留学生去向的情况下，合作交流处应在第一时间将情况向学校突发事件应急指挥领导小组汇报，及时通知留学生家长及所在国使领馆；
 (4)学校留学生突发事件应急指挥领导小组在第一时间向公安机关报案，并报告上级有关部门。

3．外国留学生打架或群殴事件的处理
 (1)留学生发生打架或群殴事件，知情人员应立即报告学校保卫处(校园110)，并及时将情况报告班主任或辅导员；
 (2)学校保卫处和班主任或辅导员在获悉情况后，应在第一时间赶到现场，设法稳定局势，防止事态恶化；如有人员受伤，应立即组织人员将伤员送至校医院或市区医院诊治；同时班主任或辅导员应立即将情况向分管领导汇报；
 (3)学院应在获悉情况后第一时间报告学校留学生突发事件应急指挥领导小组；
 (4)发生留学生伤亡的，学院应及时将情况通知留学生家长及所在国使领馆，并做好家长和使领馆来校的接待和安抚工作；
 (5)学校留学生突发事件应急指挥领导小组将后果严重的留学生打架事件，在第一时间向上级主管部门汇报；

 (6)学院应积极配合有关部门开展调查取证工作，尽早向目击者了解事件的真实情况，及时查清突发事件的原因和经过；
 (7)学院应立即提出整改措施，加强对留学生的思想教育。
4．外国留学生重大失窃事件的处理
 (1)留学生发生重大失窃事件，应在第一时间向学校保卫处报案，同时将情况报告班主任或辅导员；
 (2)班主任或辅导员应立即采取应急措施，组织保护现场；
 (3)学校保卫处在接到留学生或老师的报案后，应立即组织人员到达现场进行勘察，同时向公安机关报案外，并应在第一时间将情况及时向学校留学生突发事件应急指挥领导小组汇报；
 (4)学校保卫处和学院应积极配合公安机关做好现场勘察和事件的调查工作。

5．外国留学生发生交通意外或其他重大恶性事故的处理
 (1)留学生发生交通事故，班主任或辅导员在接到通知后应立即向分管领导汇报，并及时与留学生家长和所在国使领馆取得联系；
 (2)学院应在第一时间将情况向学校突发事件应急指挥领导小组汇报，并积极配合医院和交管部门，做好留学生的救治和事故处理工作；
 (3)学院应配合学校突发事件应急指挥领导小组和有关职能部门，做好留学生家长来校的接待和安抚工作。
6．外国留学生宿舍发生火灾等突发事件的处理
 (1)留学生宿舍发现火情后，应立即开展灭火，同时立即向留学生物业管理站、班主任或辅导员和学校保卫处报告；
 (2)相关人员第一时间到达现场，及时到位，组织留学生有序疏散，切断电源，正确使用消防器材尽快扑灭火源，及时进行救援，稳定局势。
 (3)采取有效措施做好稳定人心、缓解情绪、查明原因、联系有关单位、减少损失和影响的工作；
 (4)做好灾情记录和汇报，吸取经验教训，杜绝类似事件再次发生。

7．外国留学生突发性疾病、食物中毒或发生群体性流行疾病等事件的处理
 (1)留学生突发性疾病、食物中毒或发生群体性流行疾病等事件，知情人员除立即实施简单救治外，还应及时将情况报告班主任或辅导员；
 (2)班主任或辅导员获悉情况后，应立即向分管领导汇报，并在第一时间赶到现场，组织人员及时将病人送至校医院或市区医院；学院应在第一时间将情况报告学校突发事件应急指挥领导小组；
 (3)病情严重的，应及时将情况通知留学生家长和所在国使领馆，并做好家长和使领馆来校的接待和安抚工作；
 (4)学校留学生突发事件应急指挥领导小组立即组织有关职能部门开展调查，必要时应配合公安机关做好情况不明的案件的侦查工作。
第七条  对外国留学生突发事件的知情报告是全校师生的责任和义务，对重大的留学生突发事件迟报、漏报、瞒报、虚报的，对获悉留学生突发事件发生而处理不及时不到位的，学校将追究有关人员的责任。  
第八条 未尽事宜由保卫处负责解释。
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Emergency Response Plan for International Students of Jiangsu Vocational College of Finance & Economics

In order to effectively prevent, control and eliminate the hazards of international students' emergencies, safeguard the physical and mental health and life safety of international students in JVCFE, maintain normal campus order, and create a good environment for education, this plan is specially formulated according to the relevant requirements of university safety work, combined with the actual situation of the school, .

Article 1 The “International Students Emergencies” in this plan mainly refers to sudden accidents that endanger the physical and mental health and life safety of international students, such as suicide, self-harm, self-abuse, and the absence or departure of international students, fights or group incidents, major theft, traffic accidents or other major vicious accidents of international students, fire incidents in international students' quarters, sudden illness, food poisoning or mass epidemics.

Article 2 This plan is the main basis for the school to deal with unexpected events of international students.

Article 3 In the event of unexpected incidents of international students, the school shall immediately initiate the emergency response plan and fully invest in the handling of emergencies.

Article 4 Principles for Emergency Response of international students in Accidents

In the handling of international students' emergencies, JVCFE must start to establish the Early Warning System, Timely Reporting System, Early Processing System, and the Aftercare System. Follow the principle of prevention and standing unrestrained, and implement the principles of unified leadership, tiered responsibility, timely response and decisive measures.

Article 5 JVCFE has established the Emergency Response Leading Group for international students, and the leader of the school in charge of the work of international students is the group leader The specific members are consisted by the person in charge of the Party Office, the School Office, the Cooperation and Exchange Office, the Security Office, the Students’ Affairs Office, and the Logistics Management Department. The office is located in the Cooperation and Exchange office.

The main responsibilities of the Group:
Find out and master the situation of international students' emergency, control the situation, prevent its development, and study the specific handling strategies.

Organize and direct all aspects of the power to deal with emergencies, and timely report major vicious emergencies to the higher authorities;

3. Closely cooperate with medical, epidemic prevention, public security and other institutions to deal with accidents;

4. Responsible for the investigation of the incident and the handling of the aftermath;

5. Summarize the lessons of the incident and propose corrective measures.

Article 6 Emergency Handling of Unexpected Events of International Students

1. Treatment of suicide, self-harm and self-abuse of international students

(1) In suicide, self-harm, and self-abuse incidents of international students, in addition to carry out immediate treatment, the informed personnel should also report the situation to the teacher in charge or counselor in a timely manner;

(2) After the teacher in charge or counselor is informed of the situation, he should immediately report to the leader in charge, and rush to the scene at the first time, organize the personnel to send the wounded to the school hospital or the urban hospital in time. The Cooperation and Exchange Office should report the situation to the leading group for emergency response of international students in the first time.

(3) The Cooperation and Exchange Office shall promptly inform the parents of the students and the embassies and consulates of the host country, and do a good job of receiving and comforting the parents and embassies and consulates;

(4) The school's Emergency Response Leading Group for International Students immediately organizes relevant functional departments to conduct investigations, and if necessary, cooperate with public security agency to conduct investigations on cases with unclear circumstances.

2. Handling the leaving school or missing incidents of international students

(1) After international students leaving the school without permission, the informed personnel shall promptly report the situation to the teacher in charge or the counselor;

(2) After learning the situation, the teacher in charge or the counselor should immediately report to the supervisor in charge and conduct an investigation in a timely manner. The international students who are unidentified should immediately organize to search and find out the whereabouts of the foreign student in time;

(3) In the case that the destination of international students cannot be ascertained, the Cooperation and Exchange Office shall report the situation to the Emergency Response Leading Group of the school in the first time, and notify the parents of the international students and the embassy or consulate of the host country in time;

(4) The Emergency Response Leading Group of the international students shall report the case to the public security organ and the relevant department at the higher level at the first time.

3. Handling of international students’ fighting or group incidents

(1) Once fighting or a group incident happens, the informed personnel should immediately report to the school Security Office (campus 110) and report the situation to the teacher in charge or counselor in a timely manner;

(2) After the school Security Office, the teacher in charge or the counselor are informed of the situation, they should arrive at the scene at the first time to try to stabilize the situation and prevent the situation from deteriorating. If any person is injured, organize the staff to send the wounded to the school hospital or city district hospitals for treatment immediately; At the same time, the teacher in charge or counselor should immediately report the situation to the leader in charge;

(3) The college shall report to the school's Emergency Response Leading Group for International Students as soon as they are informed of the situation;

(4) In the event of injury or death of international students, the college shall promptly inform the parents and the embassy or consulate of the host country, and do a good receiving and comforting job;

(5) The Emergency Response Leading Group will report the incidents of international students with serious consequences to the higher authorities at the first time;

(6) The college should actively cooperate with relevant departments to carry out investigation and evidence collection work, and investigate the witnesses to understand the true situation of the incident as soon as possible, and find out the cause and process of the emergency;

(7) The college should immediately propose corrective measures to strengthen the ideological education of international students.

4. Handling of major theft of international students
(1) Once major theft happens to international students, he or she should report the case to the school Security Office at the first time, and report the situation to the teacher in charge or the counselor;

(2) The teacher in charge or the counselor should immediately take emergency measures and organize protection on the site;

(3) After receiving the report from international students or teachers, the school Security Office shall immediately organize the personnel to arrive at the scene for investigation and report to the public security organ, and promptly report the situation to the emergency response command team for international students;
(4) The school Security Office and colleges should actively cooperate with public security organs to conduct on-site investigations and investigations of incidents.

5. Handling of traffic accidents or other major serious accidents by international students
(1) Once the traffic accident happens, the teacher in charge or the counselor should immediately report to the supervisor in charge after receiving the notice, and promptly contact the parents of the international students and the embassy or consulate of the host country;

(2) The college should report the situation to the Emergency Response Leading Group at the first time, and actively cooperate with the hospital and the traffic control department to do the treatment and accident handling of international students;

(3) The college should cooperate with the Emergency Response Leading Group and relevant functional departments to do the reception and appeasement of the parents.

6. Handling of unexpected incidents such as fires in international students’ dormitory

(1) After the fire is found in the international students’ dormitory, the fire shall be extinguished immediately, and it should be reported to the Property Management Station, the teacher in charge or the counselor and the school Security Office;

(2) The relevant personnel shall arrive at the scene at the first time, organize the evacuation of students in an orderly manner, cut off the power supply, correctly used the fire-fighting equipment to extinguish the fire as soon as possible, rescued and stabilized the situation timely.

(3) Take effective measures to stabilize people's hearts, ease emotions, identify causes, contact relevant apartments, and reduce losses and impacts;

(4) Do a good job in disaster record and report, learn lessons and prevent similar incidents from happening again.

7. handling the incidents of sudden illness, food poisoning or mass epidemics in international students
(1) In the case that the international students are infected with sudden illness, food poisoning or mass epidemics, etc.. In addition to immediate implementation of simple treatment, the informed staff should also report the situation to the teacher in charge or the counselor;

(2) After the teacher in charge or the counselor is informed of the situation, he should immediately report to the supervisor in charge and rush to the scene at the first time to organize the personnel to send the patient to the school hospital or the urban hospital in time; the college should report the situation to the school Emergency Response Leading Group at the first time.;

(3) If the condition is serious, the parents of the international students and the embassy or consulate of the host country should be informed in a timely manner, and the reception and appeasement work should be made;

(4) The Emergency Response Leading Group for International Students should immediately organizes relevant functional departments to conduct investigations, and if necessary, cooperate with public security organs to conduct investigations on cases with unclear circumstances.

Article 7 The informed report on the unexpected events of international students is the responsibility and obligation of the teachers and students of the whole school. If late reports, omissions, false reports, false reports and inappropriate handling of major unexpected events of international students happens, the school will hold the relevant personnel responsibility.

Article 8 The unfinished matters shall be interpreted by the Security Office
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